
Zápis č. 3 ze dne 24. ledna 2025 ze společného jednání 
PROGRAMOVÉ RADY PRIGO A STRATEGICKÉ RADY PRIGO

V pátek dne 24. ledna 2025 proběhlo společné zasedání Programové rady PRIGO a Strategické rady PRIGO. Zasedání se konalo 
na Zámku Hnojník. 

Předseda Strategické rady PRIGO – prof. Kotlán shrnul uplynulý rok 2024 ve skupině PRIGO. Mezi hlavní úspěchy řadí to, že se 
rozvíjíme dynamicky, a to všemi směry, jak geografi cky (působíme nyní v 11 městech), tak oborově. Především akcentoval roli terciár-
ního vzdělávání, tedy univerzitu a vyšší odborné školy. Doplnil, že v tuto chvíli je skupina PRIGO největším soukromým vzdělávacím 
uskupením v ČR, a po zahrnutí veřejných univerzit se nachází v první desítce všech škol, podle počtu studentů.

Místopředsedkyně Strategické rady PRIGO a rektorka naší Evropské výzkumné univerzity – doc. Machová uvedla, že mezi největší 
úspěchy v tomto roce jednoznačně patří zahájení činnosti Recognised Teaching Centre, Univerzity of London, této třetí nejstarší univer-
zity v Anglii (po univerzitách v Oxfordu a Cambridge) a jedné z nejlepších světových univerzit. Studenti jsou po celou dobu studujícími 
University of London, avšak technickou stránku přijímacího procesu a výuku absolvují v uznávaném výukovém centru v Ostravě pod 
vedením úspěšně akreditovaných akademických pracovníků Evropské výzkumné univerzity. Diplomy jsou absolventům udělovány 
přímo University of London na promocích v Londýně. Mezi další úspěchy řadí to, že jsme získali dva velké vědecké projekty Grantové 
agentury České republiky. Dodala, že při velikosti univerzity a počtu akademických pracovníků je to veliký úspěch. 

První místopředseda Strategické rady PRIGO – Dr. Petr shrnul úspěchy na středních školách. Zmínil zejména naše mezinárodní aktivity 
z hlediska International Baccalaureate Diploma Programme – mezinárodní maturitní zkoušky (IB DP). Všichni studenti, kteří se zúčast-
nili zkoušky, uspěli s vynikajícími  nebo nadprůměrnými výsledky. PRIGO IB World School (jež je součástí našeho gymnázia) se podle 
těchto výsledků dostala mezi 10 nejlepších IB škol v Evropské unii. Dále informoval o mnoha charitativních a dobrovolnických akcích 
a z těch největších zmínil, že letos proběhl již čtvrtý PRIGO běh pro Tanzanii.

Dr. Petr nás dále seznámil s novinkami a nadcházejícími událostmi, mezi něž patří otevření kavárny Café BEESS na Zámku Hnojník 
(provozované skupinou PRIGO), které se uskutečnilo 7. prosince 2024, a slavnostní otevření Ekonomické fakulty ERUNI v nově zre-
konstruovaných prostorách na adrese Sokolská třída 33.

Prof. Kotlán na závěr zdůraznil, že nás čeká mnoho výzev, z nichž jednou je získání autorizace jako IB World School v programech 
Primary Years Programme (PYP) a Middle Years Programme (MYP). Tím bude završena konstituce PRIGO Global School pro celou 
věkovou kohortu od 2 do 28 let s plnou a uznávanou výukou pouze v anglickém jazyce.

Významnou částí jednání probíhala diskuse na téma AI a role škol PRIGO k problematice umělé inteligence. Prof. Kotlán zmínil, že 
se jedná o hlavní bod jednání Strategické rady PRIGO v posledním roce, jehož cílem je detailní vydiskutování pozice škol PRIGO 
k problematice AI. Vzhledem k tomu, že zásady v oblasti AI budou zveřejněny po nejbližším jednání Strategické rady PRIGO v únoru 
2025, požádal prof. Kotlán o názor a stanoviska také členy Programové rady PRIGO. Ke zmíněné problematice se vyjádřili obsáhle 
všichni členové Programové rady PRIGO s tím, že závěry diskuze budou implementovány do strategického materiálu skupiny škol 
PRIGO v nejbližší době. Diskuze rezonovala zejména s apelem na problematiku hodnot, spravedlnosti, role školy jako verifi kátora 
informací a komunitní funkci školy, a to s důrazem na ověřování informací a kritické myšlení.

Po ukončení zasedání se někteří členové přesunuli do Hotelu Imperial Ostrava, kde proběhl reprezentační ples PRIGO. 

Příští zasedání se bude konat v pátek dne 23. ledna 2026.
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